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ALKMAAR
Dat na zestien jaar gehakketak over een nieuw ziekenhuis we niet nu gaan denken dat de zaak alsnog 
vastloopt. ’De voorbereidingen gaan door, hoor. We gaan alvast slopen’, meldde Noordwest deze week 
monter.

En dat in hetzelfde bericht waarin werd gemeld dat er geen aannemer gevonden is die de nieuwbouw wil 
doen voor het geld dat het ziekenhuis in kas heeft.

Het plan moet worden aangepast, dus. ’Neerwaarts bijgesteld’, zo zegt Noordwest zelf in zijn jaarverslag. 
’Gedeeltelijk aangepast’, zegt de raad van bestuur nu. Maar het wordt wel zo’n verandering dat de 
gemeente Alkmaar, ziekenhuispersoneel, direct omwonenden en zorgverzekeraars erbij betrokken 
moeten worden.

Het heeft er alle schijn van dat Noordwest koste wat het kost wil voorkomen dat het hele 
nieuwbouwproces stilvalt. Want voor de trein dan weer op gang is...

Ho ho
Dus gaat de sloop van vleugels die vervangen worden, intussen gewoon door. Tenminste, als de politiek 
niet ingrijpt. Fractievoorzitter Arie Epskamp van de Senioren, die als eerste uit de gemeenteraad op het 
nieuws reageerde, trapte al meteen op de rem. Ho ho, riep hij. Moet die sloop niet even wachten tot we 
ons allemaal ’op de situatie hebben beraden’? ,,En volstaat de huidige bouwvergunning na die 
aanpassing nog wel?”

De discussie over het Alkmaarse ziekenhuis, waar ook veel patiënten uit de Noordkop komen, duurt al 
sinds 2004. Het archief van deze krant toont een eindeloze strijd tussen politiek, bewoners, 
milieu-organisaties en de wisselende ziekenhuisdirecties.

In al die jaren is de nieuwbouw op de tekeningen alleen maar gekrompen. Geheel in lijn met de 
veranderde inzichten in de zorg. Het aantal ligdagen is sterk afgenomen, veel zorg kan nu thuis. En in de 
coronaperiode is bewezen dat ook veel werk niet meer op kantoor hoeft.

2004
In 2004 was het nog het plan om een groot chirurgisch dagziekenhuis te bouwen naast Westerlicht. 
Diverse partijen kwamen in protest. De PvdA wilde een onderzoek naar alternatieve locaties. Ook 
milieu-organisatie Animo en een groot aantal bewonersverenigingen sprongen in de bres uit vrees voor 
aantasting van het historische stadspark De Hout. Het PvdA-onderzoek haalde het niet.

Een nieuw college in 2006 had wél oren naar alternatieve locaties. Maar na een omstreden studie bleek 
de Alkmaarderhout toch de beste plek. Het ziekenhuis wilde absoluut niet ergens anders heen.

In 2008 besloot Alkmaar geen energie meer te steken in een verhuizing van het ziekenhuis. De topman 
van het toenmalige MCA, Hans Kedzierski, vreesde namelijk voor 'kapitaalvernietiging' omdat de alle 
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gebouwen nog intact waren. Maar een jaar later was alles weer anders.

Dependance
De nieuwe interim-manager van het ziekenhuis, Frits van den Broek, veegde het plan voor één groot 
ziekenhuis in de Alkmaarderhout van tafel. Hij hield alle ideeën nog eens tegen het licht en vond dat er 
een dependance moest komen. Bijvoorbeeld aan de Bergerweg? De Westrand? Het DFS-terrein? De 
Schermer? Heerhugowaard misschien? Nee, die laatste optie was onwaarschijnlijk, zei de 
interim-manager. 'Het MCA was te verbonden met Alkmaar'.

Maar begin 2011 gooide Heerhugowaard haar charmes in de strijd: was de door haar aangeboden locatie 
niet bijzonder aantrekkelijk voor het ziekenhuis? En jawel hoor. De inmiddels aangetreden Harry Luik liet 
zich samen met de toenmalige Heerhugowaardse burgemeester Han ter Heegde breed lachend in een 
weiland fotograferen bij een bord dat eind 2015 daar de oplevering beloofde van een ’topklinisch 
centrum’.

Dat bord is stilletjes weggehaald. Luik wilde een groot gebouw dat de spin in het web zou zijn van de 
Noord-Hollandse ziekenhuiszorg. Populair gezegd: simpele blinde darmpjes naar de streekziekenhuizen 
in de regio, moeilijke hersenchirurgie bij Harry.

Maar de economische crisis kwam. De ’streek’ wende zich tot Amsterdam. Harry’s topding kon wel een 
maatje kleiner en goedkoper. In Alkmaar dus, zo riep Alkmaar dat de druk fors opvoerde.

Niet alles
In 2012 kopte deze krant 'Alkmaar houdt MCA'. Luik meldde dat hij niet het hele ziekenhuis naar 
Heerhugowaard wilde verplaatsen. Alleen de zware operaties zouden nog naar Heerhugowaard moeten. 
De dagbehandeling bleef in Alkmaar.

Niemand kan er meer een touw aan vast knopen als eind 2012 de koers van het ziekenhuis tóch weer 
richting Heerhugowaard lijkt te gaan. De spanningen tussen de twee gemeenten lopen op. 
Heerhugowaard biedt zelfs de bouwlocatie aan Alkmaar aan, zodat jonge ouders niet hoeven mee te 
maken dat Heerhugowaard als geboorteplaats in het paspoort van hun kind komt te staan.

Het bestuur schraapt in 2015 de keel en meldt de plannen voor verhuizing van het ziekenhuis te 
heroverwegen. Alle opties liggen open. Iedereen staat op scherp.

In 2016 komt dan het verlossende woord. De (inmiddels) Noordwest Ziekenhuisgroep kiest voor 
vernieuwbouw in Alkmaar. In De Hout. Net als in 2004, maar dan een slag kleiner. En misschien 
sneuvelen er in de komende aanpassing wel weer meters. Heerhugowaard loopt zich alvast warm.
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